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Přítomni:   poslanci podle prezenčních listin.

Jednání  zahájil  v  18:05  hod.  předseda  výboru  posl.  B.  Sobotka  .  Přivítal  členy  výboru,
zástupce  ministerstev  a  poté  navrhl  zařadit  na  pořad  schůze  bod  „Dovolba  5.  místopředsedy
rozpočtového  výboru“.  Vzhledem  k tomu,  že  nikdo  z přítomných  členů  výboru  nevznesl  jiný
návrh, navrhl, aby se schůze řídila následujícím pořadem:

1. Dovolba místopředsedy rozpočtového výboru

2. Rozpočtová opatření 
- RO MMR
- RO MPO
- technické změny v SR

3. Sdělení předsedy, různé 

4. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

Navržený pořad byl schválen všemi přítomnými (21, 0, 0),  přehled hlasování je uveden
v příloze zápisu č. 1.

1.
Dovolba místopředsedy rozpočtového výboru

Předseda  výboru  posl.  B.  Sobotka   uvedl,  že  rozpočtovému výboru  byla  klubem ČSSD
doručena  nominace  posl.  V. Votavy na  místopředsedu rozpočtového  výboru.  Tato  nominace  je
v souladu s výsledky povolebních jednání,  kdy ČSSD neměla doposud obsazenu pozici jednoho
místopředsedy  rozpočtového výboru. Dovolbu je možné provést veřejně nebo tajně. Vzhledem
k tomu,  že  při  volbě  místopředsedy  výboru  posl.  L.  Šustra  probíhala  volba  veřejně,  navrhl
předseda  provést  dovolbu  rovněž  veřejně.  Nikdo  z přítomných  nevznesl  alternativní  návrh.
Následnou volbou byl místopředsedou rozpočtového výboru zvolen posl. V. Votava.

K tomuto  bodu bylo  přijato  usnesení  č.  300 (20,  1,  0);  přehled  hlasování  je  uveden  v
příloze zápisu č. 1.   
 

2.
Rozpočtová opatření

Předseda  výboru  posl.  B.  Sobotka   jako  zpravodaj  předložil  následující  žádosti  o
rozpočtová opatření:

a) Ministerstvo pro místní rozvoj – žádost o povolení přesunu finančních prostředků z  programu
státní  finanční  podpory  k  hypotečním úvěrům na  bytovou  výstavbu  do  programu podpory
bydlení ve výši 45 mil. Kč;
bylo přijato usnesení č. 303 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č.1;

b) Ministerstvo pro místní rozvoj – žádost o povolení přesunu finančních prostředků z  programu
117 110 - Integrovaný operační program do programu 117 310 - Operační program Technická
pomoc ve výši 100 mil. Kč (podpora hypotečnímu bydlení).



V rámci rozpravy vystoupil místopředseda výboru posl.  J. Dolejš s  dotazem, zdali  může
mít  situace  na  trhu  s hypotékami  v USA vliv  na  trh  s hypotékami  v ČR.  Zástupce  MMR
konstatoval, že nikoliv. 

Bylo přijato usnesení č. 305 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 2.

c) Ministerstvo  školství  mládeže  a  tělovýchovy  –  žádost  o  povolení  změny  závazného
průřezového ukazatele a závazných specifických ukazatelů státního rozpočtu v kapitole 333 za
účelem optimalizace financování soukromých škol.

 
Předseda výboru posl.  B.  Sobotka   požádal  o  zdůvodnění,  jak se  bude problém financování

soukromého školství řešit v příštích letech, pokud nemá mít přesun finančních prostředků v rámci
navrhovaného  rozpočtového  opatření  systémový  charakter.  Jednorázový  charakter  požadované
změny  odůvodnila  zástupkyně  MŠMT  Hana  Pluskalová  setrvalým  poklesem  počtu  žáků
základních škol i vyšších odborných škol ve veřejném, soukromém i církevním školství. 

Místopředseda výboru posl. L. Šustr   uvedl, že na MŠMT došlo k přesměrování částky 170
mil.  Kč, původně určené na podporu činnosti  v oblasti  sportu, na jiné účely. V důsledku tohoto
kroku se mnoho sportovních organizací dostalo do finančních potíží, neboť investiční prostředky,
které jim byly ze strany MŠMT nejprve garantovány, posléze, když došlo k zahájení jednotlivých
projektů  a  stavebních  akcí,  nebyly  vyplaceny.  Náměstek  ministryně  školství  ing.  Jindřich
Kitzberger   uvedl, že není schopen k tomu na místě reagovat, neboť tato problematika nespadá do
jeho gesce. Předseda výboru posl.  B. Sobotka   poté, co místopředseda výboru posl. L. Šustr trval
na odpovědi,  požádal  náměstka ministryně školství  o  zpracování  písemné odpovědi  a následné
zaslání k rukám předsedy rozpočtového výboru. 

K vlastnímu opatření bylo přijato usnesení č. 304 (16, 4, 1); přehled hlasování je uveden v 
příloze zápisu č. 2.

d) Ministerstvo průmyslu a obchodu – žádost o přesun finančních prostředků v objemu 900 000
tis. Kč v rámci specifického ukazatele – výdaje „Podpora podnikání“ do rozpočtové položky
č. 5219 – Ostatní neinvestiční transfery podnikatelským subjektům; 

      bylo přijato usnesení č. 306 (20, 0, 1); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 2;

e) Ministerstvo práce a sociálních věcí – žádost o povolení přesunu finančních prostředků mezi
závaznými ukazateli  v rámci  kapitoly 313 k zajištění  úhrady příspěvku na podporu osob se
zdravotním postižením a příspěvku na péči.

V rozpravě  vznesl  poslanec  P.  Braný   dotaz,  jaký  je  stav  čerpání  prostředků
rozpočtovaných na dávky v hmotné nouzi. Na dotaz odpověděl ředitel odboru sociálních služeb
MPSV  M.  Žárský   s odkazem  na  přechodná  ustanovení  zákona  o  hmotné  nouzi,  která  řeší
problematiku nároků vzniklých v době účinnosti zákona o sociální potřebnosti. Náměstek ministra
práce a sociálních věcí MUDr. Marián Hošek   uvedl, že konkrétní částku o čerpání předmětných
prostředků na hmotnou nouzi zašle posl. P. Branému písemně. 

Bylo přijato usnesení č. 307 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3.

Následně předseda výboru posl. B. Sobotka jako zpravodaj předložil následující technické
změny ve státním rozpočtu:

a) Diecézní charita Ostarvsko – Opavská – žádost o změnu poskytovatele dotace;
            bylo přijato usnesení č. 284 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

 b)   Stolně-tenisový klub Zbraslavec - žádost o změnu poskytovatele dotace;



             bylo přijato usnesení č. 285 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;
 c)   Pardubický kraj - žádost o změnu poskytovatele dotace;

             bylo přijato usnesení č. 289 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

d) Městys Frymburk – žádost o změnu názvu akce;
      bylo přijato usnesení č. 295 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

e) Hlavní město Praha - žádost o změnu názvu akce;
        bylo přijato usnesení č. 294 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

f) Domov pro seniory/ Statutární město Ústí nad Labem – změna příjemce a změna názvu
akce;

      bylo přijato usnesení č. 288 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

g) Město Chodov – žádost o změnu názvu akce;
      bylo přijato usnesení č. 292 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

h) Město Horní Bříza - žádost o změnu názvu akce;
      bylo přijato usnesení č. 293 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

i) Obec Kozlovice - žádost o změnu názvu akce;
      bylo přijato usnesení č. 286 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

j) Lyžařský klub Hartmanice – upřesnění názvu příjemce;
      bylo přijato usnesení č. 287 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

k) Město Kaznějov – rozdělení dotace na dvě akce;
      bylo přijato usnesení č. 290 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

l)   Obec Hrochův Týnec – změna názvu akce;
      bylo přijato usnesení č. 291 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

m) Junior Racing klub – změna příjemce dotace;
      bylo přijato usnesení č. 296 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 3;

Předseda výboru posl. B. Sobotka   poté informoval výbor o třech případech, kdy příjemce
dotace přidělenou dotaci  na  rok 2007 buď nevyčerpá vůbec  nebo pouze v omezeném rozsahu.
Jednalo  se  o  Obec  Doubek,  TJ  Sokol  Bořitov   a  DTJ  Santoška.  Poté  navrhl  výboru  přijmout
usnesení,  jimiž  by  výbor  Ministerstvu  školství  mládeže  a  tělovýchovy  doporučil  nevyčerpané
prostředky využít na jinou naléhavou akci. Dále přednesl návrh usnesení, jímž by výbor doporučil
Ministerstvu  školství  mládeže  a  tělovýchovy  využít  rezervy  z nevyčerpaných  dotací  státního
rozpočtu na rok 2007 na výčtem uvedené naléhavé akce již v roce 2007.

Byla  přijata  usnesení  č.  297,  298,  299,  301  (21,  0,  0);  přehled  hlasování  je  uveden  v
příloze zápisu č. 4.

3.
Sdělení předsedy, různé

Předseda  výboru  posl.  B.  Sobotka   informoval  výbor  o  připravované  návštěvě  delegace
rozpočtového výboru do Turecka.  Požádal  tajemníka výboru P. Jelínka o podrobnější  informaci
k současnému stavu příprav.

Tajemník výboru P. Jelínek   uvedl, že k cestě do Turecka mají schválený záměr tři výbory
sněmovny, mimo rozpočtový  výbor  ještě  výbor  pro  evropské  záležitosti  a  hospodářský  výbor.
S největší pravděpodobností však do Turecka vycestuje výbor pro evropské záležitosti. Předseda



hospodářského  výboru  navrhl  dohodu,  v rámci  níž  by  došlo  mezi  hospodářským  výborem  a
rozpočtovým výborem k vzájemnému postoupení záměrů vycestovat do Turecka a Velké Británie.

Předseda výboru požádal členy výboru o vyjádření k navržené dohodě. V diskusi k tomuto
bodu vystoupil posl. P. Suchánek   a M. Doktor  . 

Tajemník  výboru  P. Jelínek   informoval  členy  výboru  o  kolizi  termínu plánované  cesty
výboru na Slovensko s přípravou prvního čtení státního rozpočtu v rozpočtovém výboru. Předseda
výboru  navrhl přesunutí  cesty  na  Slovensko  do  prvního  říjnového  týdne,  aby  se  v týdnu
následujícím  mohla  konat  schůze  rozpočtového  výboru.  S tímto  návrhem  byl  členy  výboru
vysloven souhlas. Poté byli nominováni členové delegace na Slovensko.

Bylo přijato usnesení č. 308 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 4.

Předseda  výboru  posl.  B.  Sobotka   následně  přednesl  návrh  usnesení,  jímž  rozpočtový
výbor  doporučuje  Poslanecké  sněmovně  schválit  harmonogram  projednávání  vládního  návrhu
zákona o státním rozpočtu na rok 2008. K návrhu nezazněly žádné připomínky.

Bylo přijato usnesení č. 309 (21, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 4.

4.
Návrh termínu a pořadu další schůze výboru

Předseda výboru posl.  B.  Sobotka   předložil návrh na usnesení. Tento předpokládá svolání
schůze rozpočtového výboru na 12. září 2007. Předmětem jednání by mělo být projednání Zprávy
ČNB o inflaci, dále rozpočtová opatření a seminář na téma „Náměty na změny organizace a správy
Penzijních fondů“. K přednesenému návrhu nevznesl nikdo připomínky.

Bylo přijato usnesení č. 302 (20, 0, 0); přehled hlasování je uveden v příloze zápisu č. 5.

***
Předseda výboru B. Sobotka poděkoval přítomným za spolupráci. Schůze byla ukončena téhož

dne v 18:55 hod.
***

Dne 25. srpna 2007
Zapsal: Vojtěch Weis, Petr Jelínek

D. ROVAN v.r.                                                                                                B. SOBOTKA  v.r.
   ověřovatel                                                                                                        předseda výboru    
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